
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 623 af 17. april 2015 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Torsten Schack Pedersen (V). 

 

 

Benny Engelbrecht 

/ Per Hvas 

  

21. april 2015 
J.nr. 15-1426844 

  

Skatteudvalget 2014-15
SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 623
Offentligt
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Spørgsmål 

Vil ministeren i forlængelse af svaret på SAU alm. del, spørgsmål 580 oplyse, om der er 
sket indskærpelser eller andet over for de personer, der har været ansvarlige for den 
manglende ministerforelæggelse? 

 

Svar 

Som det fremgår af mit svar på SAU alm. del spørgsmål 605, er der ikke internt i SKAT 

fulgt op på den politiske aftale fra 2010 med udarbejdelse af klare retningslinjer for hånd-

tering af disse særlige situationer, hvor der er mulighed for at modtage lækkede oplysnin-

ger. Ved den efterfølgende henvendelse i 2013 om køb af oplysninger var der således ikke 

i SKAT opmærksomhed på den politiske aftale fra 2010. 

 

SKATs direktør har oplyst, at han ikke finder anledning til at iværksætte yderligere under-

søgelser over for medarbejdere i den anledning, og jeg er enig i hans vurdering. Der er 

ikke tale om, at nogen i SKAT har haft til hensigt at tilsidesætte den politiske aftale fra 

2010. Der er tale om en beklagelig fejl. 

 

I lyset af B 153 (Forslag til folketingsbeslutning om en uvildig undersøgelse af SKATs be-

handling af oplysninger vedrørende skattesnydere) vil jeg gerne tilkendegive, at jeg har 

indskærpet over for SKAT, at SKAT fremover skal:  

 

 efterspørge relevante informationer af egen drift, hvis der er grundlag for det, 

 anvende de indgåede informationsudvekslingsaftaler aktivt, 

 udforme procedurer for, at der følges korrekt op på de politiske aftaler.  

 

Jeg har endvidere bedt SKAT om at udarbejde en status på de aktuelle sager med udgan-

gen af 2015. 
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